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Pracovní skupina "Želivka - vodárenská nádrž Švihov" - 6. jednání 
  

Předmět Pracovní skupina "Želivka - vodárenská nádrž Švihov" – záznam z 6. jednání  

Datum a 
místo 

pondělí 16. dubna 2018 od 11:00, Jihlava, Žižkova 57, sídlo Kraje Vysočina 

Účastníci Dle prezenční listiny 

Zpráva   

 
Poznámky - závěry: 
 
Zápis z 5. jednání pracovní skupiny byl rozeslán všem účastníkům a zveřejněn na webu Kraje 
Vysočina. 
 
Jiří Běhounek 
- přivítání členů a hostů pracovní skupiny, program navazujícího semináře připraven, účast 

avizovalo více než 50 účastníků  
 

Petr Kubala 
- ač to veřejnosti tak nepřipadá a jarní období nebylo bez dešťů, voda je na 50 % původních 

hodnot, zásoby vody ve sněhu se odpařily 

- posunula se novela vodního zákona, nyní prošla sněmovnou, řeší náhrady pro vlastníky i uživatele 

- práce v rámci jednotlivých pracovních podskupin běží po odborné stránce, naráží ale na 
financování 

 

Josef Kott 
- na Vysočině výjezdní zasedání zemědělského výboru bude 9. května v Jihlavě, možné prezentovat 

dosavadní výsledky a zapojit zemědělský výbor 
- zajištění pozvání ředitele Petra Kubaly 
 

Bedřich Moldan 
- uskutečnilo se jedno zasedání pracovní skupina pro udržitelný rozvoj 
- cílem je připravit zadání pro velký projekt komplexního hospodaření v oblasti Povodí 
- jednotliví členové dotazováni k návrhům prioritnímu řešení –  

o většina odpovědí se týkala řady aspektů zemědělského hospodaření, v celé oblasti 
klíčová záležitost; 

o dalším tématem čistění odpadních vod obcí 
o vyjádření i k různým typům technických opatřením, řešení formou blízké přírodě 
o chyběly názory na hospodaření v lesích  

- spolupráce mezi jednotlivými subjekty v povodí; bez účinné spolupráce všech to nepůjde 
- do práce se aktivně zapojila Praha a Středočeský kraj  
 

Petr Kubala 
- potíže s distribucí vody v Praze 
- výhledově je nutné hledat řešení k propojení vodárenských soustav  
 

Josef Keřka 
- na jednání s vládou Středočeský kraj předložil projekt propojení soustav - nejvyšší priorita kraje 
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Jiří Běhounek 
- zásobování vodou Prahy a Středočeského kraje by vzhledem k počtu obyvatel mělo být 

strategickou záležitostí vlády 
 

František Novák 
- zemědělská skupina pokročila, model počítání újmy - Výzkumný ústav zemědělské techniky a 

Ústav zemědělské ekonomiky a informací zpracovaly metodiku, chystá se předložení na 
Ministerstvo zemědělství ČR 

- metodika zpracována na 6 plodin, brambory jsou zpracovány zvlášť 
 

Jiří Nevosád 
- jednání se zemědělskými družstvy o zapojení do pilotního projektu, zájem cca 20 podniků, 

seznam zájemců byl dodán zpracovateli projektu 
 

Petr Kubala 
- zapojení podniků do pilotního projektu bude prezentováno na odpoledním semináři, poděkování 

za spolupráci 
 

Jan Veleba 
- jednání zemědělské komise, zpracována analýza zemědělství na Vysočině,  
- stavy hospodářských zvířat v návaznosti na půdu – chybí organická hmota v půdě 
 

Petr Kubala 
- nutné rozlišovat terminologii (téma odpoledního semináře) v blízkosti nádrže lze hovořit o újmě, 

ve vzdálenějším území se jedná o pobídky k hospodaření šetrnému k vodě 
 

David Kuna 
- újma jedna část, dotace z EU postaveny na legislativně, jak lze v dané oblasti hospodařit; existují 

nástroje, nutné vydefinovat omezení 
 

Josef Kott  
- z hlediska komunikace je vhodné stavět na úroveň bonusu pro zemědělce, za nadstandartní 

zlepšení hospodaření šetrné k čisté vodě 
- čistírenské kaly - hledání koncensu, prováděcí vyhláška k novelizaci zákona zakazuje využívání 

kalů na zemědělské půdě 
 

Jiří Běhounek 
- závěr a výstupy z jednání pracovních skupin sumarizovat na jednání v červnu 
- příští schůzka 18. 6. 2018 od 14:00 hod. v Praze, v sídle na Povodí Vltavy 
 
Zpracoval: Radim Hošek 
 
Odsouhlasil: Jiří Běhounek 

Martin Hyský 
Petr Kubala 


